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Jiří Hroník

Očkovací certifikát se vrátí? A naše soudy už nás
nezachrání. Přijde to jinak

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Ockovaci-certifikat-se-vrati-A-nase-soudy-uz-nas-nezachrani-Prijde-to-jinak-747840

18.12.2023 20:02 | Komentář

Vše směřuje k tomu, že se Česká republika připojí k Mezinárodní
dohodě o prevenci pandemií a připravenosti na ně, tedy k tzv.
pandemické úmluvě, i k upraveným Mezinárodním zdravotnickým
předpisům (IHR). Nasvědčují tomu vyjádření zástupců
Ministerstva zdravotnictví včetně vystoupení na výboru pro
zdravotnictví Poslanecké sněmovny. Pak by ale došlo k tomu, že
IHR jakožto dokument nadřazený české legislativě zavede stejný
očkovací certifikát, který označil Nejvyšší správní soud za
nezákonný.

Foto: Hans Štembera 
Popisek: Očkování proti koronaviru, ilustrační foto

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Ockovaci-certifikat-se-vrati-A-nase-soudy-uz-nas-nezachrani-Prijde-to-jinak-747840?utm_campaign=abtest242_shorts_varB&utm_medium=z-boxiku&utm_source=www.seznam.cz
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Na program posledního letošního zasedání sněmovního výboru pro
zdravotnictví byl zařazen i bod s názvem „Informace Ministerstva
zdravotnictví České republiky k Mezinárodní dohodě o prevenci
pandemií a připravenosti na ně (tzv. pandemická úmluva)“.
Pandemickou úmluvu představil rezort koncem listopadu s tím, že
jejím cílem je obsáhnout prevenci, připravenost a reakci na hrozby pro
veřejné zdraví. „Tato dohoda pouze shrnuje a formalizuje procesy, které
již dlouhodobě probíhají, případně ty, které byly implementovány v
době pandemie covidu-19. Jde například o pomoc chudším zemím,
spolupráci laboratoří, sdílení informací či zkušenosti s léčbou,“ uvedl při
té příležitosti náměstek ministra zdravotnictví Jakub Dvořáček.

Informace na zasedání výboru pro zdravotnictví přišla poslancům podat
ředitelka odboru mezinárodních věcí a Evropské unie Ministerstva
zdravotnictví Kateřina Baťhová. Začala upozorněním, že se v
dezinformacích o pandemické úmluvě velmi často objevuje, že bude
vybudován celosvětový dodavatelský řetězec a logistická síť pro
distribuci vakcín. „Je pravda že ta pandemická úmluva mluví o tom, že
WHO poskytne rámec pro to, aby v případě hrozby státy ustanovily síť,
která napomůže distribuci vakcín, případně nějakých ochranných
prostředků …“ snažila se údajné dezinformace uvést na pravou míru.
„Tomu nerozumím. Podle mého názoru se údajná ‚dezinformace‘ od
faktu liší jen ve slovíčkách. Nevím, v čem měla dezinformace spočívat,“
konstatuje pro ParlamentníListy.cz specialista v oboru vnitřního
lékařství a angiologie Vladimír Čížek.

V Česku nebyl ještě nikdo za následky po očkování odškodněn

Zástupkyně rezortu členům výboru pro zdravotnictví sdělila, že podle
pandemické úmluvy budou státy muset připravit mechanismus pro
odškodňování pro ty, kteří budou mít případné následky po očkování
pandemickou vakcínou. Dodala, že to je něco, co Česká republika
splňuje už nyní. „Ovšem mechanismus pro odškodňování splňujeme
jen papírově. V České republice nebyl dosud odškodněn ani jeden

https://www.mzcr.cz/zakladni-informace-k-mezinarodni-dohode-o-prevenci-pandemii-a-pripravenosti-na-ne-tzv-pandemicka-umluva-a-mezinarodnim-zdravotnickym-predpisum/
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člověk – viz například reportáž Seznamu o peripetiích muže, který
ochrnul čtyři dny po očkování,“ poukazuje cévní lékař, který se od
začátku pandemie intenzivně věnuje nejen covidu, ale i případným
negativním dopadům očkování proti němu. Zmíněný spor poškozeného
s Ministerstvem zdravotnictví se táhne už dva roky, ale rezort o
náhradě újmy způsobené očkováním stále ještě nerozhodl. Podle
informací, jež zazněly na nedávném parlamentním semináři, bylo k 21.
září 2023 podáno celkem 117 žádostí o odškodnění, kladně nebyla
dosud vyřízena ani jedna.

Kateřina Baťhová se dále zaměřila na Mezinárodní zdravotnické
předpisy (IHR), které jsou právním nástrojem Světové zdravotnické
organizace (WHO) zavazujícím členské státy ke spolupráci v boji proti
šíření nemocí a následkům událostí, které mají dopad na veřejné
zdraví. „Česká republika jako člen Evropské unie se účastní na dvou
fórech toho vyjednávání – jednak v Ženevě, kde probíhají koordinace
EU pozice, a jednak v Bruselu, kde Evropská unie (která bude taky
členem, protože EU je v oblasti připravenosti pandemie přece jenom
trošku dál než některé jiné části světa) vystupuje jako jedno těleso a
vždy si tu pozici zkoordinuje v EU před tím, než jdeme vyjednávat s
ostatními státy světového společenství,“ vysvětlila ředitelka odboru
mezinárodních věcí a EU Ministerstva zdravotnictví Kateřina Baťhová.

Pandemická úmluva bude nadřazena české legislativě

O návrhu pandemické smlouvy velice zevrubně hovořil pro Inovaci
Republiky právník Libor Hlavsa. Upozornil na petici za odmítnutí
protipandemické dohody kvůli závažným podezřením o řízení
agentury Světové zdravotnické organizace, střetu zájmu při financování
nebo roli vedoucích pracovníku°. „Podle právníka Hlavsy je možné, že
se do hlasování vloží EU, což by mohlo znamenat obejití členských
zemí podle principu subsidiarity EU. Definitivní znění navrhovaných
změn může být známo až v dubnu 2024, pouhých 40 dní před

https://www.seznamzpravy.cz/clanek/domaci-zivot-v-cesku-stat-zatim-nedal-na-odskodneni-po-ockovani-proti-covidu-ani-korunu-237230
https://www.youtube.com/watch?v=_UOiIU5xaIE
https://www.inovacerepubliky.cz/petice-who/
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květnovým jednáním. Může nastat situace, že než se dokument přeloží
do češtiny, zbude českým poslancům a senátorům jen minimální čas
na prostudování a případné námitky,“ varuje Vladimír Čížek.

Psali jsme:

Čísla o očkování. A o smrti. „Strach z toho, co by se mohlo zjistit.“
Aféra houstne

Chtěli, ať taky podepíše. Vyplavalo na semináři o covidu odsouzeném
Pekarovou

Jedno ramínko, druhé ramínko... Válek by důchodce „píchal“ na
chřipku i covid najednou, tak jsme se zeptali odborníků

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Cisla-o-ockovani-A-o-smrti-Strach-z-toho-co-by-se-mohlo-zjistit-Afera-houstne-747265
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Cisla-o-ockovani-A-o-smrti-Strach-z-toho-co-by-se-mohlo-zjistit-Afera-houstne-747265
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Chteli-at-taky-podepise-Vyplavalo-na-seminari-o-covidu-odsouzenem-Pekarovou-746443
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Chteli-at-taky-podepise-Vyplavalo-na-seminari-o-covidu-odsouzenem-Pekarovou-746443
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Jedno-raminko-druhe-raminko-Valek-by-duchodce-pichal-na-chripku-i-covid-najednou-tak-jsme-se-zeptali-odborniku-745839
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Jedno-raminko-druhe-raminko-Valek-by-duchodce-pichal-na-chripku-i-covid-najednou-tak-jsme-se-zeptali-odborniku-745839
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Kdy-zverejnite-toto-Poplach-s-navratem-covidu-v-CR-dopadl-uplne-jinak-742344
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„Kdy zveřejníte toto?“ Poplach s návratem covidu v ČR dopadl úplně
jinak
Zástupkyně rezortu naopak členy výboru pro zdravotnictví Poslanecké
sněmovny chlácholila tím, že podepíšeme s výhradou ratifikace. To
znamená, že nebudeme vázáni ani pandemickou úmluvou ani
mezinárodním zdravotnickými předpisy, pokud neproběhne ratifikace,
tedy souhlas obou komor Parlamentu a podpis prezidenta republiky.
Potom se z pandemické úmluvy stane mezinárodní smlouva
prezidentského typu, co má nadřazenost nad českou legislativou. A
směřujeme prý k tomu, že budeme ratifikovat oba předpisy. „Ředitelka
Baťhová se zde dopouští zkreslení. Mezinárodní zdravotnické předpisy
totiž ratifikaci – na rozdíl od pandemické úmluvy – nepodléhají,“
upozorňuje pro ParlamentníListy.cz angiolog Vladimír Čížek na základě
powerpointové prezentace ministerstva, kterou má k dispozici.

WHO ovlivňovala to, co se smělo a nesmělo psát o covidu

Bez reakce nemůže nechat ani vyvracení údajných mýtů ředitelkou
odboru Kateřinou Baťhovou. Ty podle ní spočívají v tvrzeních, že WHO
převezme suverenitu nad členskými státy a bude řídit zdravotnictví.
Nebo v prosazování pravdy WHO a omezování svobody slova. „WHO
nikdy takové kompetence neměla a nemá. Ta dohoda výslovně zmiňuje
tvořit politiku na ,evidence based´ důkazech, a ne na nějakých
dohadech,“ dušovala se zástupkyně Ministerstva zdravotnictví. „Mohu
se mýlit, ale co jiného než ústupek od plné suverenity je fakt, že
‚mezinárodní smlouva prezidentského typu bude mít nadřazenost nad
českou legislativou‘? Paní Baťhová se hluboce mýlí – WHO zásadním
způsobem ovlivňovala to, co se smělo a nesmělo psát o covidu.
Dokonce se tím chlubí na svých webových stránkách,“ podotýká
lékař.

„Velmi obvyklý mýtus je, že WHO přichází s povinným očkováním a
centrálně řízenou distribucí vakcín. Další, že WHO bude všechny a
všude sledovat – tohle je založeno na tom, že mechanismus certifikátů

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Kdy-zverejnite-toto-Poplach-s-navratem-covidu-v-CR-dopadl-uplne-jinak-742344
https://www.who.int/teams/digital-health-and-innovation/digital-channels/combatting-misinformation-online
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o očkování, který vyvinula EU v době covidu (naše Tečka) byl
překlopen v podstatě v celé šíři i ochrany údajů i informací, které jsou
zadávány, do mechanismu WHO,“ pokračovala šéfka odboru
Ministerstva zdravotnictví ve výčtu toho, co ona sama i rezort považují
za mýty.

Certifikáty zvýhodnily očkované a vedly k šikaně neočkovaných

„Moje stanovisko: je všeobecně známo, že očkování proti nemoci
covid-19 nebylo od samého začátku zamýšleno ke snížení rizika
přenosu onemocnění, že očkování nefunguje proti přenosu
onemocnění, a přesto byly celosvětově zavedeny očkovací certifikáty,
které, jak se ukázalo, neměly žádný praktický smysl a sloužily pouze ke
zvýhodnění očkovaných a šikaně neočkovaných, tedy k vytváření
‚občanů druhé kategorie‘, jak veřejně prohlásil poslanec Julius
Špičák. Navíc tento digitální certifikát (aplikaci Tečka, čTečka) dne 30.
listopadu prohlásil Nejvyšší správní soud za nezákonný. Zajímalo by
mne, co se stane, když IHR jakožto dokument nadřazený české
legislativě zavede stejný (v ČR nyní nezákonný) očkovací certifikát,
jehož doplnění do článku 36 IHR notabene navrhuje ČR?“ ptá se
Vladimír Čížek.

prof. MUDr. Julius Špičák, CSc.

ANO 2011
poslanec

Sympatizovat Profil Položit dotaz Odpovědi Hodnotit Štítky

https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/julius-spicak-izrael-zazracny-lek-exo-cd24-ceska-byrokracie.A210312_110903_domaci_chtl
https://vyhledavac.nssoud.cz/DokumentOriginal/Text/716566
https://apps.who.int/gb/wgihr/pdf_files/wgihr2/A_WGIHR2_6-en.pdf
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=121034
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=121034
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/prof-MUDr-Julius-Spicak-CSc-121034
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/prof-MUDr-Julius-Spicak-CSc-121034/QuestionAnswer
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/prof-MUDr-Julius-Spicak-CSc-121034
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/prof-MUDr-Julius-Spicak-CSc-121034/stitky
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K tomuto bodu přednesl při jednání výboru pro zdravotnictví diskusní
příspěvek vrchní ředitel pro legislativu a právo Ministerstva
zdravotnictví Radek Policar. „Elektronický očkovací průkaz bude
fungovat stejně jako papírový, jen bude v elektronické podobě. Čili
neznamená to, že by někdo někomu předával nějaká data, ale vy ho
budete mít například ve svém mobilním telefonu a vy se budete
rozhodovat. Například jestli ho tomu dopravci, který bude říkat z
nějakých důvodů ‚nepustíme vás na palubu, když mi neukážete
očkovací průkaz‘, buď ukážete, nebo neukážete. Ale nikdo nebude
dopravcům předávat nějaká data. Bude to ve vaší moci a na všem
rozhodnutí,“ snažil se vrchní ředitel vyvrátit obavy z možného zneužití
dat pomocí elektronického očkovacího průkazu.

Dopravci, číšníci a jiní laikové vyžadovali po občanech jejich data

Ani toto zdůvodnění a vysvětlení Ministerstva zdravotnictví ovšem
nelze přijmout. „Vzhledem k tomu, že očkování nechrání proti přenosu
nemoci covid-19, že očkovací průkaz neměl nikdy žádný praktický
smysl a že byl navíc shledán nezákonným právě proto, že dopravci,
číšníci a jiní laikové vyžadovali po občanech tato jejich data, pokládám
příspěvek pana ředitele Policara za zcela nekompetentní. Dopravci by
už nikdy neměli vyžadovat covidový certifikát – to nám říkají právě
‚evidence based‘ důkazy, po nichž volá ředitelka Baťhová. Ale můžu se
v některém ze svých stanovisek mýlit, tak si rád poslechnu nebo přečtu
odlišné názory podpořené důkazy,“ dodává pro ParlamentníListy.cz
Vladimír Čížek.

Psali jsme:

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Hudebnik-Pavel-Fajt-Fiala-chce-prezit-ma-zadani-znicit-CR-Vy-to-mate-pochopit-co-nejpozdeji-747549
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Hudebník Pavel Fajt: Fiala chce přežít, má zadání zničit ČR. Vy to
máte pochopit co nejpozději

Drahé potraviny: Jediným viníkem je vláda. Tečka! udeřila Šichtařová

Průšvih kolem „covidové“ aplikace čTečka. Byl porušován zákon! Černé
na bílém

Průlom! Odškodnění za covid. Vláda bude vzdorovat, ale... Právník
Nielsen radí, co dělat

Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v jakékoliv
výši bankovním převodem na účet:

131-981500247/0100
QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Hudebnik-Pavel-Fajt-Fiala-chce-prezit-ma-zadani-znicit-CR-Vy-to-mate-pochopit-co-nejpozdeji-747549
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Drahe-potraviny-Jedinym-vinikem-je-vlada-Tecka-uderila-Sichtarova-747405
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Drahe-potraviny-Jedinym-vinikem-je-vlada-Tecka-uderila-Sichtarova-747405
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Prusvih-kolem-covidove-aplikace-cTecka-Byl-porusovan-zakon-Cerne-na-bilem-747319
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Prusvih-kolem-covidove-aplikace-cTecka-Byl-porusovan-zakon-Cerne-na-bilem-747319
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Prulom-Odskodneni-za-covid-Vlada-bude-vzdorovat-ale-Pravnik-Nielsen-radi-co-delat-742954
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Prulom-Odskodneni-za-covid-Vlada-bude-vzdorovat-ale-Pravnik-Nielsen-radi-co-delat-742954
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 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše, co chcete.
Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými zastupiteli? Zaregistrujte
se ZDE.

Článek obsahuje štítky

Čížek , EU , ministerstvo zdravotnictví , očkování , odškodnění , WHO
, ratifikace , Špičák , COVID-19 , Baťhová , Pandemická úmluva

COVID-19

Více aktuálních informací týkajících se COVID-19 naleznete na
oficiálních stránkách MZ ČR. Přehled hlavních dezinformací o
COVID-19 naleznete na oficiálních stránkách MV ČR. Pro aktuální
informace o COVID-19 můžete také volat na Informační linku ke
koronaviru 1221. Ta je vhodná zejména pro seniory a osoby se
sluchovým postižením.

Zcela jiné informace o COVID-19 poskytuje například Přehled mýtů o
COVID-19 zpracovaný týmem Iniciativy 21, nebo přehled Covid z
druhé strany zpacovaný studentskou iniciativou Změna Matrixu, nebo
výstupy Sdružení mikrobiologů, imunologů a statistiků.

autor: Jiří Hroník

http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/%C4%8C%C3%AD%C5%BEek
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/EU
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/ministerstvo%20zdravotnictv%C3%AD
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/o%C4%8Dkov%C3%A1n%C3%AD
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/od%C5%A1kodn%C4%9Bn%C3%AD
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/WHO
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/ratifikace
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/%C5%A0pi%C4%8D%C3%A1k
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/COVID-19
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Ba%C5%A5hov%C3%A1
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Pandemick%C3%A1%20%C3%BAmluva
https://koronavirus.mzcr.cz/
https://www.mvcr.cz/cthh/clanek/koronavirus-prehled-hlavnich-dezinformacnich-sdeleni.aspx
https://covid-19.infolinky.textcom.cz/app/
https://www.chcetetozase.cz/?utm:source=plcz
https://iniciativa21.cz/kdo-jsme/?utm_source=plcz
https://zmenamatrixu.cz/covid-z-druhe-strany/?utm_source=plcz
https://zmenamatrixu.cz/o-nas/?utm_source=plcz
https://smis-lab.cz/
https://www.parlamentnilisty.cz/redakce/redakce/
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Mgr. Šárka Jelínková byl položen dotaz

domovy pro seniory

Ač by chtěli, ne všichni se mohou starat o své blízké sami. A najít
vhodný pečovatelák je dost obtížné i drahé. Hlavně, kdž jde o
nemocné lidi, co potřebují 24h péči. Proč se neřeší i toto? Proč
nevznikají nové domovy, hlavně když se ví, že populace stárne?

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 11

Další články z rubriky

20:02 Očkovací certifikát se vrátí? A naše soudy už nás nezachrání. Přijde
to jinak

Vše směřuje k tomu, že se Česká republika připojí k Mezinárodní
dohodě o prevenci pandemií a připrav…

16:19 Auta zachráníme. Petr Bystroň a Petr Mach kují plán proti
Bruselu
21:10 Advent předsedy Vystrčila: Extremisté, populisté a jak to bylo za
„minulých vlád a prezidentů“

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Mgr-Sarka-Jelinkova-111913
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Mgr-Sarka-Jelinkova-111913
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=156878
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Ockovaci-certifikat-se-vrati-A-nase-soudy-uz-nas-nezachrani-Prijde-to-jinak-747840
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Auta-zachranime-Petr-Bystron-a-Petr-Mach-kuji-plan-proti-Bruselu-747794
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Advent-predsedy-Vystrcila-Extremiste-populiste-a-jak-to-bylo-za-minulych-vlad-a-prezidentu-747855
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9:21 Obrat: Vyhrál Wilders a Nizozemí hází vidle do migrační politiky
EU
22:55 Paliva snad skokově nezdraží. EU ponechala výjimku
22:19 Nový ruský podnikatel na sankčním seznamu EU. Skvělá práce
našich diplomatů, chválí Lipavský

 
 

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Obrat-Vyhral-Wilders-a-Nizozemi-hazi-vidle-do-migracni-politiky-EU-747809
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Paliva-snad-skokove-nezdrazi-EU-ponechala-vyjimku-747857
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Novy-rusky-podnikatel-na-sankcnim-seznamu-EU-Skvela-prace-nasich-diplomatu-chvali-Lipavsky-747856

